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Białe Błota, 24.01.2023 r. 

BRG.0002.1.2023 

 

 

Protokół z LXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 24.01.2023 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:30 do godziny 19:57 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Karolina Lachowicz 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, Sekretarz Gminy Ewa Galicka,  

mec. Maciej Dalka, Kierownicy Referatów Urzędu Gminy Białe Błota, Kierownicy jednostek 

organizacyjnych, pracownicy Urzędu Gminy, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LXVIII Sesji 8 Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXV i LXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

7. Przedstawienie sprawozdania za 2022 rok przez Przewodniczących poszczególnych 

Komisji. 

1) Komisja Budżetu i Finansów  

2) Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  

3) Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

4) Komisja Rewizyjna  

5) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  

8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego upraw-

niającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności w ramach realizacji wieloletniego rządowego programu „Posi-

łek w szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za udzieloną 

pomoc w formie zasiłku celowego z przeznaczeniem na zakup posiłku osobom i ro-

dzinom korzystającym z pomocy społecznej, których dochód przekracza 150% kry-

terium ustawowego określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej,  

3) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzew uznanych 

za pomniki przyrody, rosnących w granicach administracyjnych Gminy Białe Błota,  

4) w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozlicza-

nia dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy 

Prawo ochrony środowiska. 

10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

11. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

12. Zakończenie obrad LXVIII Sesji VIII Kadencji. 
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Ad 1. Otwarcie LXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Karoliny Lachowicz. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Karoliny Lachowicz.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, 

Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Karolina Lachowicz. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXV i LXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXV i LXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 



4 

 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (5) 

Kamilla Grzelak, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, 

Łukasz Wyszomirski 

 

Protokoły z obrad LXV i LXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że do porządku obrad 

radny Sławomir Ruge zgłosił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota. Radny Sławomir Ruge podtrzymał chęć 

wprowadzenia projektu uchwały do porządku obrad (nagranie od 00:04:00 do 00:04:52). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Karolina Lachowicz, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

PRZECIW (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, 

Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zgłosiła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Łochowo 
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Zachód” (nagranie od 00:05:51 do 00:06:06). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego „Łochowo Zachód” .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (4) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Łukasz Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnej Patrycji Harczenko-Staszewskiej 

oraz radnego Łukasza Wyszomirskiego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że Przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłosiła zmiany do porządku obrad, poprzez wprowadzenie 

pięciu projektów uchwał do porządku obrad (nagranie od 00:07:32 do 00:08:50). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 

BRG.1510.12.2022 dot. likwidacji parkingu znajdującego się na terenie Szkoły Podstawowej w 

Białych Błotach. -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.16.2022 na działalność 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach w sprawie 

niewypłacenia dodatku węglowego. -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.17.2022 na 

działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie ograniczenia dostępu do komunikacji 

publicznej. -w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2022 w sprawie ograniczenia 

dotyczącego sprzedaży napojów alkoholowych prowadzonego między godz. 22:00 a 6:00 w 

Sołectwie Łochowo Gmina Białe Błota. -w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 

1520.15.2022 w sprawie budowy ulicy Ptasiej w Murowańcu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (3) 

Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Jacek Krzyżanowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:11:27 do 00:12:51). 
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Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

W imieniu Wójta sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym w zakresie wykonania 

uchwał podjętych przez Radę Gminy przedstawił Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke (nagranie od 00:13:05 do 00:20:39).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdania za 2022 rok przez Przewodniczących poszczególnych 

Komisji. 

 

1) Komisja Budżetu i Finansów  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska  

(nagranie od 00:20:55 do 00:25:43).  

 

2) Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz  

(nagranie od 00:25:57 do 00:32:08). 

 

3) Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski  

(nagranie od 00:32:17 do 00:35:06). 

 

4) Komisja Rewizyjna  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Katarzyna Tomicka  

(nagranie od 00:35:17 do 00:40:19). 

 

5) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder  

(nagranie od 00:40:27 do 00:46:06). 

 

Ad. 8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup 

posiłku lub żywności w ramach realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023, 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (nagranie od 

00:47:22 do 00:48:09). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności 

w ramach realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.3.2023 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w formie zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w ramach 

realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

 

2) w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za udzieloną 

pomoc w formie zasiłku celowego z przeznaczeniem na zakup posiłku osobom i rodzinom 

korzystającym z pomocy społecznej, których dochód przekracza 150% kryterium 

ustawowego określonego w art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej,  
 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (nagranie od 

00:49:14 do 00:49:20). 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za udzieloną pomoc w 

formie zasiłku celowego z przeznaczeniem na zakup posiłku osobom i rodzinom korzystającym 

z pomocy społecznej, których dochód przekracza 150% kryterium ustawowego określonego w 

art. 8 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
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Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.4.2023 w sprawie zmiany uchwały 

w sprawie ustalenia zasad zwrotu wydatków za udzieloną pomoc w formie zasiłku celowego 

z przeznaczeniem na zakup posiłku osobom i rodzinom korzystającym z pomocy 

społecznej, których dochód przekracza 150% kryterium ustawowego określonego w art. 8 

ust. 1 ustawy o pomocy społecznej. 

 

3) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzew uznanych za 

pomniki przyrody, rosnących w granicach administracyjnych Gminy Białe Błota,  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował, że Komisja jednogłośnie pozytywnie przychyliła się do projektu 

uchwały (nagranie od 00:50:06 do 00:50:40). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzew uznanych za 

pomniki przyrody, rosnących w granicach administracyjnych Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.5.2023 w sprawie uzgodnienia 

przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzew uznanych za pomniki przyrody, 

rosnących w granicach administracyjnych Gminy Białe Błota. 

 

4) w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania 

dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo 

ochrony środowiska. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zabrał głos w sprawie projektu, odniósł się do 

kwestii wymiany pieców, podniósł wniosek przedłużenia terminu składania wniosków  

i rozliczania dotacji (nagranie od 00:51:24 do 00:56:19). 

 

Głos w sprawie zabrał Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski (nagranie od 00:56:26 do 00:57:17). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka poinformowała, że projekt uchwały został przesłany celem 

uzgodnienia do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji 

i Konsumentów. Projekt otrzymał pozytywne opinie. Jakakolwiek zmiana wymaga uzgodnień 

zgodnie z ustawą o ochronie środowiska (nagranie od 00:57:18 do 00:59:18). 

 

Radny Piotr Mądrzyński poinformował mieszkańców gminy, że od października do końca 

stycznia nie będzie dofinansowania dopłaty do wymiany pieców (nagranie od 00:59:28 do 

00:59:55). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał czy wprowadzenie zmian znacząco wpłynie na  cały proces 

uzyskania uzgodnień i przegłosowania uchwały w nowej formule. Odpowiedzi udzieliła 

Sekretarz Gminy, wskazując, że czas by uzyskać uzgodnienia to, co najmniej od 1,5 do 2 

miesięcy (nagranie od 01:00:00 do 01:02:48). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował, że Komisji Gospodarki akceptuje przedstawioną dokumentację 

(nagranie od 01:02:51 do 01:03:51). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zapowiedziała, że ten rok pozwoli sprawdzić, jak będą spływały 

wnioski, jak mieszkańcy będą rozliczali dotację (nagranie od 01:03:52 do 01:04:17). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zwrócił uwagę, że Sekretarz nie mówiła na 

Komisji Budżetu i Finansów, że program może być zagrożony w jakiś sposób. Zdaniem 

Wiceprzewodniczącego program można jeszcze rozszerzyć (nagranie od 01:04:17 do 01:06:21). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę, że program podejmowany w uchwale jest 

programem gminnym, uzupełniającym do programu „Czyste powietrze” (nagranie od 01:06:24 

do 01:07:19). 

 

Radny Piotr Mądrzyński powiedział, że miał dwa telefony w sprawie dofinansowania, brakuje 

informacji, że od października do końca stycznia wnioski nie są przyjmowane, mieszkańcy nie 

są o tym poinformowani. Sekretarz Gminy Ewa Galicka potwierdziła, że taka informacja będzie 

podana z aktualizacją terminów (nagranie od 01:07:24 do 01:08:28). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji 

celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony 

środowiska.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Sznajder 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.6.2023 w sprawie określenia zasad 

i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji celowych na realizację 

zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo ochrony środowiska. 

 

5) w zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe 

Błota. 
 

 

Radny Sławomir Ruge zgłosił autopoprawkę do projektu uchwały, udzielił wyjaśnień 

uzasadniających wprowadzenie uchwały (nagranie od 01:09:35 do 01:13:30). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał radnego Sławomira Ruge, co go skłoniło, że akurat teraz 

wprowadza ten projekt. Radny Sławomir Ruge odpowiedział, że nie miał prywatnej inicjatywy, 

to mieszkańcy dopytywali o tę kwestię, decyzja należy do radnych (nagranie od 01:13:37 do 

01:17:23). 

 

Kwestię formalno-prawną wyjaśnił mecenas Maciej Dalka (nagranie od 01:17:26 do 01:20:30). 

 

Radny Sławomir Ruge kierując słowa do radnego Krzysztofa Kocikowskiego zapytał czy uważa 

za uczciwe i moralne pobieranie wynagrodzenia za bycie radnym i sołtysem (nagranie od 

01:20:30 do 01:21:02). 

 

Głos w dyskusji zabrała radna Maria Wolsztyńska odnosząc się do zapisów zawartych  

w uzasadnieniu (nagranie od 01:21:08 do 01:22:53). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zaznaczył, że nie jest sołtysem, zauważył, że i radni i sołtysi 

angażują się w różne działalności, pomoc w różnej formie, nie można jednoznacznie określić, że 

ta dieta „trafia do portfela” (nagranie od 01:22:56 do 01:24:13). 
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Radny Sławomir Ruge podkreślił, że projekt uchwały dotyczy dwóch radnych, którzy są 

sołtysami, pozostali sołtysi nie tracą rekompensaty (nagranie od 01:24:15 do 01:24:34). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przypomniał, że temat ten już był 

poruszany, zaznaczył, że sołtys ma inne zadania i inne czynności wykonuje, Przewodniczący, 

jako Sołtys Sołectwa Łochowice podał przykłady swoich działań, zaznaczył przekazywanie diety 

sołtysa na cele społeczne (nagranie od 01:24:34 do 01:31:30). 

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do kwestii moralnej łączenia funkcji radnego i sołtysa. 

Radny Sławomir Ruge zaznaczył, że należy rozróżnić łączenie funkcji z łączeniem 

wynagrodzenia.  Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zaznaczył, że jako 

sołtys jest przeciw (nagranie od 01:31:30 do 01:32:58). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Autopoprawka wniesiona przez radnego Sławomira Ruge dot. wykreślenia w par 1 ust 1 pkt 4.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 
 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości diety dla sołtysów gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 6, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (6) 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka 

 

PRZECIW (10) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Anna Banaszek, Patrycja Harczenko-Staszewska, Ilona Nowakowska 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały. 

 

6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Łochowo Zachód”  
 

Projekt uchwały przedstawiła Natalia Zielińska z Referatu Gospodarki Przestrzennej  

i Nieruchomości. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski dodał, że nie przewiduje się dopuszczenia budownictwa 

wielorodzinnego, Komisja wnioskuje o przyjęcie uchwały (nagranie od 01:36:29 do 01:37:47). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Łochowo Zachód”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.7.2023 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Łochowo Zachód”. 

 

7) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.12.2022 dot. likwidacji parkingu znajdującego 

się na terenie Szkoły Podstawowej w Białych Błotach. 
 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały. Kierując słowa do Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu Patrycjusza Migawy 

wyraziła ubolewanie, że nie był obecny na posiedzeniu Komisji, podczas którego była 

rozpatrywana ta sprawa. Komisja uznała skargę za zasadną (nagranie od 01:39:05 do 01:41:16). 

 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu przedstawił stanowisko 

Centrum Obsługi Edukacji i Sportu w sprawie skargi odnosząc się do twierdzeń skarżącego 
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przedstawianych na posiedzeniu Komisji (nagranie od 01:41:30 do 01:59:00). 

Stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Mieszkaniec Białych Błot Marian Kiciński odniósł się do stanowiska przedstawionego przez 

Kierownika Centrum Obsługi Edukacji i Sportu, zapytał o kwestię pozwolenia na wybudowanie 

parkingu na terenie publicznym i jego odbioru. Zdaniem mieszkańca parking jest niebezpieczny, 

niezgodny z prawem. Mieszkaniec odniósł się do parkujących na terenie szkoły samochodów 

osobowych, poruszył kwestię boiska do tenisa. Radna Magdalena Sznajder zapytała Kierownika 

COEiS, w którym momencie zostali obrażeni pracownicy gminnych jednostek. Kierownik 

wskazał na zarzucanie im sprowadzania bezpośredniego niebezpieczeństwa dla życia lub 

zdrowia osób. Mieszkaniec zwrócił uwagę na dzieci biegające między cofającymi autobusami, 

poruszył temat ogrodzenia parkingu. Mieszkaniec zapytał o boisko. Odpowiedzi udzieliła radna 

Maria Wolsztyńska wyjaśniając kwestię powstania i finansowania boiska do lekkiej atletyki. 

Głos w dyskusji zabrał radny Łukasz Wyszomirski, zaznaczając, że należy rozważyć całkowitą 

przebudowę układu komunikacyjnego, z wyprowadzeniem autobusów. Obecny układ 

komunikacyjny musi się całkowicie zmienić, należałoby także wyprowadzić stąd straż pożarną 

(nagranie od 01:59:41 do 02:19:27). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodnicząca Magdalena Sznajder odczytała wniosek do Wójta, w którym Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji wnioskuje o przeprowadzenie konsultacji społecznych z rodzicami dzieci 

uczęszczających do SP w Białych Błotach oraz do mieszkańców sołectwa Białe Błota i złożyła 

go na ręce Wójta (nagranie od 01:59:41 do 02:38:19). 

 

Obrady opuścił radny Sławomir Ruge. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.12.2022 dot. likwidacji parkingu znajdującego się 

na terenie Szkoły Podstawowej w Białych Błotach. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona 

Nowakowska, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (8) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Henryk Sykut, Maria Wolsztyńska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota nie podjęła uchwały. 

 

8) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.16.2022 na działalność Kierownika 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach w sprawie niewypłacenia 

dodatku węglowego. 
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że skarga została przez Komisję uznana za niezasadną (nagranie od 

02:41:13 do 02:41:37). 

 

Głosowano w sprawie: 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (1) 

Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krzyżanowski 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.8.2023 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG. 1510.16.2022 na działalność Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Białych Błotach w sprawie niewypłacenia dodatku węglowego. 

 

9) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.17.2022 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota w sprawie ograniczenia dostępu do komunikacji publicznej.  
 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały, wskazując, że skarga wpłynęła do Wojewody, który odesłał ją do Rady Gminy, skarga 

została przez Komisję uznana za zasadną (nagranie od 02:42:30 do 02:43:49). 
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Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zabrał głos w sprawie, zwracając 

uwagę, że potrzebę zmian zgłaszają setki mieszkańców (nagranie od 02:43:51 do 02:44:20). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski poruszył temat scedowania kwestii przewozów na Miasto 

Bydgoszcz, poprosił o udostępnienie treści porozumienia, które zostało zawarte. Sekretarz 

Gminy Ewa Galicka poinformowała, że przekaże radnym treść porozumienia (nagranie od 

02:44:26 do 02:47:15). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poprosił o informacje, bo w tym 

czasie były wnioski składane na miejscowość Przyłęki. Pan Wójt zgłaszał o wydłużenie linii tam 

i my zgłaszaliśmy wtedy do Łochowa i do Łochowic, odległość podobna. Przyłęki zostały 

uwzględnione a Łochowo i Łochowice niestety nie (nagranie od 02:47:16 do 02:47:44). 

 

Mecenas Maciej Dalka przypomniał, że wspomniane porozumienie międzygminne jest uchwałą 

podjętą przez Radę Gminy w 2014 roku. Mecenas zaznaczył, że zadanie zostało przekazane, 

stosownymi aneksami współpraca jest uszczegółowiana, mieszkańcy, radni zgłaszają postulaty  

a Wójt zgłasza je do Miasta Bydgoszcz, a Miasto do swojego Zarządu Dróg Miejskich  

i Komunikacji. Ostatecznym decydentem jest Miasto Bydgoszcz, któremu przekazaliśmy 

zadanie własne (nagranie od 02:47:52 do 02:50:39). 

 

Zdaniem radnego Łukasza Wyszomirskiego podpisane porozumienie jest skrajnie niebezpieczne 

dla Gminy Białe Błota. Radny zapytał jak skonstruowane jest porozumienie z Miastem 

Bydgoszcz, które uniemożliwia nam decydowanie czy chcemy wydać środki na dodatkowe kursy 

i jakie (nagranie od 02:50:39 do 02:54:08) 

 

Mecenas Maciej Dalka odniósł się do słów radnego Łukasza Wyszomirskiego, zdementował to, 

że Gmina Białe Błota nie ma żadnego wpływu, jest dokument formalno-prawny, który przeniósł 

to zadanie własne na Miasto Bydgoszcz, określając zasady współpracy (nagranie od 02:50:39 do 

02:55:46) 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zaznaczyła, że 

mieszkańcy czekają na odpowiedzi, nie należy ich zbywać (nagranie od 02:55:50 do 02:56:29). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podkreślił, że mieszkańców i radnych 

nie za bardzo interesuje jak sporządzony został dokument, tylko jak rozdysponowane są 

pieniądze (nagranie od 02:56:34 do 02:56:56). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do kwestii zawartego 

porozumienia, do realizacji postulatów mieszkańców oraz do kwestii udziału radnych  

w decydowaniu o przebiegu linii w swoich sołectwach. Radny poparł stanowisko radnego 

Łukasza Wyszomirskiego, zaproponował, aby na Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska wywołać temat porozumienia, zobaczyć, jakie ma mankamenty, co 

można poprawić (nagranie od 02:56:58 do 02:59:48). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.17.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 
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w sprawie ograniczenia dostępu do komunikacji publicznej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Zbigniew Moroz, Maria 

Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.9.2023 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.17.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

ograniczenia dostępu do komunikacji publicznej. 

 

10)  w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2022 w sprawie ograniczenia 

dotyczącego sprzedaży napojów alkoholowych prowadzonego między godz. 22:00 a 6:00 w 

Sołectwie Łochowo Gmina Białe Błota. 
 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za niezasadną, wyjaśniając, że nie zostały przeprowadzone konsultacje 

społeczne dotyczące ograniczenia sprzedaży napojów alkoholowych w godzinach 22:00-6:00, 

które stanowią podstawę do wprowadzenia ograniczeń. Komisja wniosła o przeprowadzenie 

konsultacji społecznych na terenie sołectwa Łochowo w omawianej sprawie. Przewodnicząca 

odczytała treść wniosku (nagranie od 03:01:08 do 03:04:28). 

 

Radny Bronisław Balcerowski wyraził swoją wątpliwość, co do godzin oznaczonych we 

wniosku. Kierownik Referatu Organizacyjnego Łukasz Czyżewski zaznaczył, że wprowadzone 

na terenie sołectwa ograniczenie będzie dotyczyło wszystkich punktów sprzedaży alkoholu, 

złamanie zakazu handlu, będzie podstawą do cofnięcia zezwolenia (nagranie od 03:04:31 do 

03:05:50). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zauważyła, że byłoby 

miło gdyby radni z danego sołectwa uczestniczyli w sprawach, które dotyczą ich sołectwa 

(nagranie od 03:05:51 do 03:06:41). 

 

Głosowano w sprawie: 
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w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.11.2022 w sprawie ograniczenia dotyczącego 

sprzedaży napojów alkoholowych prowadzonego między godz. 22:00 a 6:00 w Sołectwie 

Łochowo Gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (3) 

Anna Banaszek, Karolina Lachowicz, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.10.2023 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.11.2022 w sprawie ograniczenia dotyczącego sprzedaży napojów 

alkoholowych prowadzonego między godz. 22:00 a 6:00 w Sołectwie Łochowo Gmina Białe 

Błota. 

 

11) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.15.2022 w sprawie budowy ulicy Ptasiej w 

Murowańcu.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:07:49 do 03:08:24). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski podziękował radnej Ilonie Nowakowskiej za zorganizowanie objazdu  

i przedstawienie koncepcji zagospodarowania tego terenu (nagranie od 03:08:25 do 03:10:31). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.15.2022 w sprawie budowy ulicy Ptasiej w 

Murowańcu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Lachowicz 

 

NIEOBECNI (3) 

Kamilla Grzelak, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.11.2023 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.15.2022 w sprawie budowy ulicy Ptasiej w Murowańcu. 

 

Ad 10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Dariusz Kaźmierczak poruszył kwestię „dawania 

stołek za stołek”. Mówił o udziale Wójta Gminy Białe Błota w Radzie Nadzorczej żnińskiego 

WIKu, gdzie mec. Maciej Dalka jest Przewodniczącym Rady Nadzorczej, długu WIKu po 

odejściu na emeryturę ówczesnego prezesa. Przedstawił pytania, jakie chciał zadać nieobecnemu 

na posiedzeniu Wójtowi. Przewodniczący Rady Miejskiej w Żninie przedstawił mechanizm 

korupcji politycznej, mówił o rolach, jakie pełni mec. Maciej Dalka. Odniósł się do wybierania 

członków Rad Nadzorczych i ich kompetencji finansowych i technicznych, Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Żninie zauważył, że w spółce Gminy Białe Błota zasiada burmistrz Żnina, 

który jest nauczycielem germanistyki, na ile ten człowiek może pomóc, skoro żnińska spółka jest 

na skraju upadłości. Przewodniczący Rady Miejskiej w Żninie Dariusz Kaźmierczak 

podziękował części radnych za podjęcie inicjatywy i zaproszenie go na posiedzenie (nagranie od 

03:13:31 do 03:32:38). 

 

Mecenas Maciej Dalka odniósł się do wystąpienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie 

(nagranie od 03:32:54 do 03:35:28). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz opuścił obrady, przewodnictwo w 

posiedzeniu objęła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek.  

 

Głos w dyskusji zabrał radny Łukasz Wyszomirski. Przyznał, że jest zdruzgotany tym, co 

usłyszał podczas wystąpienia Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie, wskazał, że 

działalność mec. Macieja Dalki nie powinna być przedmiotem dyskusji. Radny porównał 

przegrany proces żnińskiej spółki gminnej o odszkodowanie w wysokości 7 mln zł do sprawy 

RZI, skierowanie sprawy do sądu przeciwko pracownikom spółki w Żninie do skierowania przez 

Wójta do prokuratury sprawy przeciwko radnym. Radny poruszył temat niezależnej obsługi 

prawnej dla Rady Gminy. Zdaniem radnego należy zrobić wszystko, aby sytuacja w naszej 

Gminie była czytelna, aby Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych nie poszedł śladem 

żnińskiej spółki (nagranie od 03:35:36 do 03:45:54). 
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Obrady opuścił radny Krzysztof Kocikowski. 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do obietnic wyborczych Wójta, do ukończonych przez 

niego studiów MBA sfinansowanych z publicznych środków, zwracając się do części radnych 

powiedziała, że czas otworzyć oczy i zobaczyć, co tu się dzieje. Radna przedstawiła ulotkę 

Dyrektor GCK w kwestii zmniejszenia dotacji na działalność, poruszyła problem braku 

informacji o finansach jednostki, braku rozliczeń.  Radna Magdalena Sznajder odniosła się do 

otrzymanej od Wójta odpowiedzi w sprawie nieremontowanego odcinka ul. Myśliwskiej, 

przekazała Zastępcy Wójta dokumentację fotograficzną ulicy, odniosła się do kwestii braku prac 

naprawczych na ul. Zaułek w Cielu, wyrwy na skrzyżowaniu ul. Źródlanej z drogą serwisową, 

kwestii przystanku przy drodze serwisowej. Radna zapytała, co z przywróceniem linii 91 do 

poprzedniego kursowania, poruszyła temat zdalnego przeprowadzania komisji, wystawiana 

faktur za węgiel (nagranie od 03:46:38 do 03:58:26). 

 

Radny Krzysztof Michalak zgłosił prośbę mieszkańców ul. Jaworowej w Zielonce  

o zainstalowanie progów zwalniających, zgłosił problem korkującej się ul. Żurawinowej  

w Łochowie (nagranie od 03:58:40 do 04:00:29). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zgłosiła awarię oświetlenia na ul. Sosnowej, zapytała o kwestię 

dystrybucji węgla. Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że punk przy ul. Grunwaldzkiej 

w Bydgoszczy nadal współpracuje z Gminą, przedstawiła procedurę odbioru węgla. Radna 

Katarzyna Tomicka poinformowała, że Dyrektor GCK przychodzi na organizowane w Centrum 

zajęcia i straszy mieszkańców, że zajęcia zostaną wycofane, świetlice zostaną zamknięte, 

ponieważ radni zabrali pieniądze (nagranie od 04:00:45 do 04:03:45). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka poinformowała radnych, że muszą mieć świadomość, że zabranie 

1 mln zł z działalności Gminnego Centrum Kultury, będzie powodowało ograniczenie zajęć. 

Koszty ponoszone przez mieszkańców nie pokrywają w pełni wydatków związanych  

z przeprowadzeniem zajęć (nagranie od 04:03:46 do 04:04:30). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski stwierdził, że Wójt jest winny całej tej sytuacji, to on jest 

odpowiedzialny w każdym zakresie, to on desygnował Violettę Drążkowską na Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury. Radny odniósł się do obowiązku zasięgnięcia przez Wójta opinii 

lokalnych stowarzyszeń w temacie powołania Dyrektor GCK. Radny odniósł się do otrzymanej 

przez GCK kwoty 1,5 mln zł (nagranie od 04:04:35 do 04:08:05). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu, na którym był obecny Przewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Jacek Grzywacz, zostało uzgodnione, że w najbliższym czasie zostanie radnym 

przedstawiony plan finansowy Gminnego Centrum Kultury, co może zostać zrealizowane na 

kwotę zabezpieczoną w budżecie. Dyrektor GCK dołączy także plan wraz z kosztami w zakresie 

działań, które planowała zrealizować mając w prowizorium kwotę, o którą wnioskowała,  

tj. 2 540 000,00 zł (nagranie od 04:08:10 do 04:09:16). 

 

Radna Ilona Nowakowska zauważyła, że w pracowni ceramicznej uczestnicy warsztatów sami 

płacą za swoje materiały. Radni wstydzą się za Dyrektor, ponieważ ona sama nie przyzna się, 
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dlaczego radni „obcięli” pieniądze, a tylko, dlatego, że przez lata swojej działalności ani razu nie 

wpuściła Komisji Rewizyjnej na kontrolę, widocznie Dyrektor ma coś do ukrycia skoro boi się 

wpuszczenia kontroli (nagranie od 04:09:18 do 04:10:10). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek poprosiła o udostępnienie przez 

Dyrektor GCK aktualnego regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich podległych pod GCK, 

aktualnego statutu Gminnego Centrum Kultury, przedstawienie dokumentów potwierdzających 

przekazanie w zarząd podległych świetlic. Wiceprzewodnicząca wniosła o przekazanie spisu 

mienia odrębnego na każdą świetlicę oraz o podanie kwot z wynajmu świetlic w roku 2022. 

Zdaniem radnej przekazane GCK 1,5 mln zł to jest bardzo dużo pieniędzy, a my przez cztery lata 

nie wiemy, na co poszło 6 mln zł (nagranie od 04:10:13 do 04:12:13). 

 

Radna Maria Wolsztyńska zwróciła się o renowację przystanku autobusowego na ul. Centralnej, 

za skrzyżowaniem z ul. Czerską. Radna zapytała prowadzącą obrady Wiceprzewodniczącą Rady 

Gminy Białe Błota Annę Banaszek, w jakim trybie są wypowiedzi poszczególnych radnych, 

powinna obowiązywać kolejka osób zapisanych do głosu. Radna Maria Wolsztyńska odnosząc 

się do poruszanego tematu ul. Ptasiej powiedziała, że od początku kadencji walkę o tą ulicę 

prowadził radny Sławomir Ossowski (nagranie od 04:12:26 do 04:14:03). 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Karolina 

Lachowicz, odnosząc się do słów Sekretarz Gminy, potwierdziła, że na posiedzeniu Komisji 

został podjęty wniosek w sprawie organizacji spotkania radnych przy udziale Wójta, Skarbnika 

Gminy oraz Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, którego tematem miałaby być analiza 

wniosku Dyrektor GCK dotyczącego przywrócenia wysokości dotacji zapewnionej  

w prowizorium budżetowym na 2023 rok. O terminie takiego spotkania radni zostaną 

powiadomieni. Radna odczytała stanowisko grupy radnych odnoszącego się do tego, co dzieje 

się na komisjach i na sesjach ostatnim czasie (nagranie od 04:14:13 do 04:23:12). 

Stanowisko stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut poinformował, że wystąpił do 

Urzędu Gminy z pytaniem, jakie umowy cywilno-prawne z podmiotami zewnętrznymi są 

zawarte na różnego rodzaju doradztwa. Wiceprzewodniczący Rady Gminy  odczytał odpowiedź, 

jaką otrzymał, w której to Wójt informuje, że nie przedłoży zestawienia, gdyż wniosek nie 

określa jednoznacznie przedmiotu i zakresu żądania. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Henryk Sykut odniósł się do kwestii oddzielnego, niezależnego prawnika obsługującego 

Radę Gminy. Radny zgłosił wniosek, aby poinformować Radę, co się dzieje z pustostanem 

świetlicy w Cielu, jakie urząd ma stanowisko w tej sprawie, ten budynek od 5 lat stoi pusty, jakie 

były w między czasie ponoszone koszty. W kwestii zgłoszenia uszkodzonej lampy na ul. Osiedle, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odczytał odpowiedź, jaką otrzymał 

w tej sprawie. Radny zapytał czy zniszczona lampa została zgłoszona do ubezpieczyciela.  

W kwestii umów cywilno-prawnych radny złożył wniosek, aby zrobić kontrolę w Urzędzie 

Gminy tych umów, jako zespół kontrolny, który przeprowadzi kontrolę na miejscu.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut złożył także wniosek w temacie 

kosztów zimowego i letniego utrzymania dróg za rok 2022, radny poprosił o informację ile nas 

kosztowało utrzymanie dróg (nagranie od 04:23:19 do 04:31:34). 
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Mecenas Maciej Dalka odniósł się w kwestii obsługi prawnej, zaznaczając, że ma podpisaną 

umowę na obsługę prawną gminy, w zakresie obsługi prawnej mieści się obsługa prawna 

wszystkich kwestii, które są w urzędzie realizowane, wszystkich problemów prawnych.    

Mecenas poruszył kwestię wniosku, o którym mówił Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Henryk Sykut, zwrócił uwagę na potrzebę doszczegółowienia zakresu wnioskowanej 

informacji (nagranie od 04:31:41 do 04:35:36). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka potwierdziła słowa mecenasa, odniosła się do przeprowadzonej 

w tym zakresie kontroli Najwyższej Izby Kontroli (nagranie od 04:35:36 do 04:36:54). 

 

Radny Piotr Mądrzyński, zwrócił uwagę na bardzo duże dziury na ul. Nektarowej w Prądkach, 

zapytał na ilu metrach była poprawiana ul. Wyczynowa w Lisim Ogonie, zaproponował 

dostarczenie gliny na potrzeby organizowanych w GCK warsztatów (nagranie od 04:37:10 do 

04:38:45). 

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała Wicewójta, na jakim etapie są lampy na ul. Kolejowej  

w Białych Błotach, przy ul. Sosnowej. Czy jest projekt, czy będą robione tam lampy i w jakiej 

ilości (nagranie od 04:38:56 do 04:39:31). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała w imieniu mieszkanki 

ul. Letniskowej, dlaczego od dłuższego czasu nie palą się tam lampy, jeżeli powodem jest awaria 

to jak szybko zostanie dokonana naprawa. W imieniu mieszkańca Wiceprzewodnicząca zapytała 

o sprawę zajęcia przez prywatne przedszkole w Łochowie drogi dojazdowej, na jakim etapie jest 

sprawa (nagranie od 04:39:36 do 04:40:16). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka poprosiła, aby te wszystkie zapytania radni złożyli na piśmie, 

zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym art. 24 urząd udzieli odpowiedzi w przeciągu 14 dni, 

pytania i odpowiedzi będą umieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej (nagranie od 

04:40:28 do 04:41:08). 

 

Ad. 11. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann w związku z tym, że nie otrzymała 

odpowiedzi przypomniała, że na poprzedniej sesji poprosiła radnego Łukasza Wyszomirskiego 

o udzielenie odpowiedzi na piśmie, dlaczego wpis budowy ul. Świetlikowej w Zielonce  

w budżecie na rok 2022 potem na rok 2023 jest ważniejszy dla rozwoju gminy niż wykreślony  

z inicjatywy radnego projekt i budowa świetlicy wiejskiej w Kruszynie Krajeńskim w celu 

pozyskania nieodpłatnie działek od KOWRu o powierzchni 1 ha i wartości 1,5 mln zł.  Kierując 

słowa do radnej Ilony Nowakowskiej sołtys złożyła wniosek o udostępnienie złożonego wniosku 

do projektu budżetu z uzupełnionymi podpisami, mieszkańcy Kruszyna Krajeńskiego  

są zainteresowani, którzy radni wnieśli o wykreślenie zadań majątkowych: budowa ścieżki 

pieszo-rowerowej w ciągu drogi powiatowej, projekt i budowa świetlicy wiejskiej  

w Kruszynie Krajeńskim oraz projekt ul. Patrolowej i Kolejowej. Sołtys Sołectwa Kruszyn 

Krajeński odniosła się do budowy ul. Myśliwskiej. Radna Magdalena Sznajder wyjaśniła, że 

droga podzielona jest na części i problem jest z tym odcinkiem, który nie jest budowany. Sołtys 

odniosła się także do kwestii komunikacji, poprosiła o pisemne wyjaśnienie twierdzeń „jak to 
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zrobiła, że ma prywatną linię, w jaki sposób podzieliła sołectwo Ciele, jakie te połówki są”. 

Radna Magdalena Sznajder odpowiedziała, że sama chciałaby się dowiedzieć jak Sołtys to 

zrobiła. Nastąpiła wymiana zdań między Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński a radną Magdaleną 

Sznajder (nagranie od 04:41:53 do 04:46:34). 

 

Mieszkanka Łochowa Magdalena Dunajewska podniosła temat komunikacji międzygminnej 

Sołectwa Łochowo, Łochowice i Lisi Ogon, przypomniała, że postulaty mieszkańców  

o zwiększenie ilości kursów są nadal aktualne. Mieszkanka przypomniała słowa Z-cy Dyrektora 

ds. Transportu Rafała Grzegorzewskiego z Zarząd Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej  

w Bydgoszcz, że Zarząd nie widzi żadnego problemu w kwestii zwiększenia ilości kursów  

i wydłużenia linii 92 do Łochowa. Mieszkanka poprosiła o wzmożenie kontroli tych kursów, 

które zostały zwiększone, autobusy przegubowe powinny jeździć w godzinach rannych  

i popołudniowych. Mieszkanka podała przykład autobusu przegubowego o godz. 11:45, zapytała, 

jaka jest racjonalizacja tych kursów autobusów przegubowych i czy jest zasadność autobusu 

przegubowego o tej godzinie. Mieszkanka poprosiła, by nie odkładać ad acta sprawy linii 92  

i wydłużenia tej linii do Łochowa, wydłużenie tej linii było ujęte w budżecie na 2022 rok. 

Mieszkanka zwracając się do radnego Bronisława Balcerowskiego, zapytała, co on zrobił w tej 

kwestii, zapytała czy pochylił się nad sprawą mieszkańców. Mieszkanka zaznaczyła, że oczekuje 

pisemnej odpowiedzi w kwestii autobusów przegubowych, dwóch dodatkowych kursów linii 90 

w dni powszednie a w kwestii linii 92 poprosiła, aby każdy kurs „szedł” do Łochowa (nagranie 

od 04:46:53 do 04:53:59). 

 

Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka. W kwestii linii 90, linia jest obsługiwana 

przez jeden autobus przegubowy i dwa autobusy krótkie, one jeżdżą naprzemiennie. Sekretarz 

podała godziny jazdy autobusu przegubowego. W kwestii linii 92 Sekretarz zapewniła, że sprawa 

nie jest odłożona ad acta. Podczas ostatniego spotkania z Zarządem Dróg potwierdzono, że na 

tę chwilę nie ma możliwości przedłużenia trasy do Łochowic, trwa oczekiwanie na 

przeprowadzenie pomiarów napełnień, które będą podstawą do analizy na wszystkich liniach. 

Wydłużenie linii 92 przy zwiększeniu rozkładu jazdy jest w tej chwili niemożliwe do 

zrealizowania, bo należałoby obniżyć ilość kursów (nagranie od 04:54:00 do 04:56:52). 

 

Mieszkanka Łochowa Magdalena Dunajewska odniosła się do kwestii autobusu przegubowego, 

zwróciła uwagę, aby mierzenie natężenia nie wykonywano o 11:45. Sekretarz wyjaśniła sposób 

wykonywania pomiarów napełnień. Mieszkanka przywołała słowa Z-cy Dyrektora  

ds. Transportu Rafała Grzegorzewskiego, że przy zwiększonej częstotliwości jeżdżenia autobusu 

linii 92, automatycznie te natężenie i pojemności tego autobusu się rozłoży. Sekretarz Gminy 

Ewa Galicka powtórzyła, że w tej chwili nie ma technicznych i organizacyjnych możliwości 

wydłużenia tej linii. Odpowiadając na pytanie Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Białe Błota 

Anny Banaszek Sekretarz wyjaśniła, że badania mają być przeprowadzone po feriach. Na pytanie 

radnego Łukasza Wyszomirskiego Sekretarz odpowiedziała, że przejazd na trasie linii 92 jest 

obsługiwany przez określoną ilość autobusów, którą Zarząd w tej chwili zwiększyć nie może, tu 

nie chodzi o budżet (nagranie od 04:56:53 do 05:02:46).  

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała o kwestię przedłużenia linii 92, czy były rozmowy, że do 

Łochowa czy do Łochowic. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że 

wydłużenie trasy nawet o te 2 km każdego kursu powoduje, że ta liczba autobusów nie będzie  
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w stanie udźwignąć, taboru większego na ten moment nie dostaniemy. Zastępca Wójta zaznaczył, 

że środki, które mamy zabezpieczone w budżecie gminy, to są może wystarczające na ten stan, 

który mamy. Dyrektor Grzegorzewski mówił, że przedłużenie linii o 2 km siłą rzeczy spowoduje, 

że nie będzie mogła być ta ilość kursów, nie będą w stanie tego zapewnić (nagranie od 05:02:50 

do 05:05:19). 

 

Radny Piotr Mądrzyński dopowiedział, że przedłużenie o 2 km do Drzewiec, nie skutkowało 

zwiększeniem taboru. Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że po przedłużeniu do 

Drzewiec zostały jeszcze zwiększone ilości kursów na linii 92 (nagranie od 05:05:21 do 

05:05:40). 

 

Mieszkaniec Białych Błot Marian Kiciński podziękował radnym, którym dobro  

i bezpieczeństwo dzieci leży na sercu. Radnym, którzy byli przeciwni zadał pytanie, dlaczego 

głosowali przeciwko bezpieczeństwu dzieci. Mieszkaniec zapytał, dlaczego dzieci nie jeżdżą na 

basen, kiedyś jeździły. Mieszkaniec zauważył, że w Białych Błotach jest za mało koszy na 

śmieci, należy zwiększyć ich ilość. Mieszkaniec wspomniał także o wystających na chodnikach 

krzakach i drzewach, należy je wyciąć by móc bezpiecznie chodzić. Zdaniem mieszkańca 

głosowanie w sprawie parkingu powinno się odbyć nie nad parkingiem, ale nad nielegalnym 

parkingiem, zdaniem mieszkańca parking powinien być w trybie natychmiastowym 

zlikwidowany (nagranie od 05:05:58 do 05:09:32). 

 

Radna Aleksandra Lubońska udzieliła odpowiedzi w sprawie basenu, wyjaśniając, że był od 

dodatkowo płatny, zajęcia odbywały się w soboty, jest plan, aby przywrócić wyjazdy na basen. 

Radna poinformowała, że powstał w szkole Klub Morsowania (nagranie od 05:09:35 do 

05:10:59). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się do wyboru Violetty 

Drążkowskiej na stanowisko Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, wskazała, że organizacje 

pozarządowe składały swoje uwagi. Stowarzyszenie reprezentowane przez redaktor wyraziło 

opinię negatywną, pani Drążkowska nie posiadała żadnych doświadczeń w zakresie zarządzania 

jakimkolwiek podmiotem kulturalnym, ale również wiedzy i doświadczenia w zakresie finansów. 

Redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się oświadczenia odczytanego przez 

radną Karolinę Lachowicz. Zaapelowała do radnej, aby nie dyskryminować mieszkańców gminy, 

poruszyła temat mieszkanki, która chciała zdalnie uczestniczyć w Komisji a Przewodnicząca się 

na to nie zgodziła, zawnioskowała w trybie k.p.a., aby radni Zbigniew Moroz i Jacek 

Krzyżanowski osobiście uczestniczyli w komisjach oświaty. Marzanna Kreja redaktor naczelna 

Czasopisma Białe Błota info wyraziła swoją opinię na temat posiedzeń Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu, wskazała swoje spostrzeżenia, w jaki sposób 

przebiega ta Komisja, odniosła się do wypowiedzi pani Drążkowskiej na ostatniej Komisji, 

skierowała uwagę o „więcej kultury w kulturze”. Podkreśliła, że jej apel, żeby dać możliwość 

mieszkańcom uczestniczyć zdalnie w Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej  

i Sportu, jest nadal aktualny. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

powiedziała, że z uwagą wysłuchała wystąpienia Przewodniczącego Rady Miasta w Żninie, 

odniosła się do pracy mec. Macieja Dalki. W kwestii studiów ukończonych przez Wójta, redaktor 

naczelna zauważyła, że studia nie kosztują kilkanaście tysięcy złotych, jak powiedział Wójt na 

ostatniej sesji, ale około 30 000,00 zł. Odnosząc się do informacji, że urząd gminy nie zawierał 
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z Wójtem umowy w zakresie dokształcania, redaktor naczelna zapytała jak wypłacono te 

pieniądze, na jakiej podstawie prawnej. Redaktor naczelna poruszyła kwestię uchylonego  

i obowiązującego Zarządzenia Wójta dotyczącego dokształceń i polityki kadrowej w Urzędzie 

Gminy Białe Błota, odniosła się do wysokości dofinansowań. Redaktor naczelna Czasopisma 

Białe Błota info w dalszej części wypowiedzi przywołała zapisy ustawy o samorządzie mówiące 

o tym, że radny, którego interesu dotyczy głosowanie powinien się wyłączyć. Poinformowała, że 

16 stycznia odbyło się posiedzenie przed Regionalną Komisją Orzekającą przy RIO, na której 

ustalono odpowiedzialność pana Dariusza Fundatora, za naruszenie dyscypliny finansów  

i zapytała, jaka kara została nałożona na Wójta Gminy Białe Błota za naruszenie dyscypliny 

finansów publicznych. Podjęty został temat rejestru umów, o których mówił pan Sykut. 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zapytała ile zarabia pan 

Czyżewski Łukasz, Kierownik Referatu Organizacyjnego, podając, że w naszym BIPie pojawiły 

się informacje o licytacjach komorniczych, w których są dane osobowe. Na zakończenie redaktor 

naczelna podjęła temat miejsca parkingowego dla osób niepełnosprawnych przed ZWIUK, nadal 

takiego miejsca nie ma. Wkładane są bilety za wycieraczki, straszy się mieszkańców, którzy 

przyjechali załatwić formalności do ZWIUKu „w sytuacji ponownego zaparkowania przez 

Panią/Pana w tym miejscu będziemy zmuszeni do zawiadomienia policji”, na jakiej podstawie 

ZWIUK twierdzi, że tym powinna zająć się policja (nagranie od 05:11:22 do 05:25:27). 

  

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do wypowiedzi redaktor naczelnej Czasopisma Białe 

Błota info, zaznaczyła, że nigdy nie uczestniczyła w przyjmowaniu do pracy w urzędzie, ani do 

jednostek organizacyjnych gminy. Radni nie mogą „z przymrużeniem oka” traktować statutu  

i ustawy o samorządzie gminnym (nagranie od 05:25:28 do 05:26:31). 

 

Ad. 12. Zakończenie obrad LXVIII Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zakończyła obrady LXVIII Sesji 

Rady Gminy. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/34132/sesja-rady-w-dniu-wtorek-24-stycznia-2023.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

14.02.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 


